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21. 6. 2007 – zámek Rájec n. Svit. – Mezinárodní hudební festival Concentus  
Moraviae – Talichovo kvarteto.

AJ v přírodě – Keramická dílna.
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ZPRÁVY Z RADNICE

U S N E S E N Í

ze schůze rady města Rájec-Jestřebí dne 18. 6. 2007

Usnesení č. 1
Rada města bere na vědomí informace o per-
sonálním obsazení společnosti Voda-Teplo-
-Světlo, s. r. o. a informace ze zakladatelské 
listiny a stanov společnosti.

Usnesení č. 2
Rada města bere na vědomí informaci o hos-
podaření společnosti Voda-Teplo-Světlo, s. r. o. 
a konstatuje, že společnost vykázala zisk za 
rok 2006 ve výši 220 292,80 Kč.

Usnesení č. 3
Rada města bere na vědomí informaci o kvalitě 
pitné vody a konstatuje, že po intenzivní práci 
společnosti Voda-Teplo-Světlo, s. r. o. a dodava-
telské firmy CULLIGHAN se podařilo dosáhnout 
velmi dobré kvality pitné vody.

Usnesení č. 4
Rada města bere na vědomí informaci o stavu 
vodovodní sítě a dalším rozvoji (výměna nejpo-
ruchovějších úseků sítě).

Usnesení č. 5
Rada města bere na vědomí stav kanalizační 
sítě a konstatuje nezbytnost přípravy projektů 
pro odkanalizování místních částí Holešín a Ka-
rolín a některých ulic v Rájci.

Usnesení č. 6
Rada města bere na vědomí informace o po-
vinnostech jednatele ve společnosti Voda-Teplo-
-Světlo, s. r. o. a žádá, aby jednatel Ing. Klimek 
ve spolupráci s vedoucím společnosti připravil 
organizační schéma společnosti včetně náplně 
práce jednotlivých funkcí. Jednatel dále předloží 
výkaz hospodaření společnosti Voda-Teplo-
-Světlo, s. r. o. za první čtvrtletí roku 2007 v ter-
mínu do 9. 7. 2007.

Usnesení č. 7a
Rada města pověřuje jednatele společnosti 
Voda-Teplo-Světlo, s. r. o. účastí na dražbě vy-
bavení bowling baru se záměrem vydražit toto 
zařízení do částky uvedené v příloze.

Usnesení č. 7b
Rada města bere na vědomí informaci o povin-
nosti zajistit Plán financování obnovy.

Usnesení č. 7c
Rada města schvaluje roční účetní závěrku 
společnosti Voda-Teplo-Světlo, s. r. o. a sou-
hlasí, aby vytvořený zisk byl použit na pokrytý 
ztrát z minulých účetních období.

Ing. Pavel Perout  v. r.  Antonín Hříbal  v. r.
 starosta  místostarosta

Každá hra má svoje pravidla. V běžném 
životě jsou to zákony, které tvoří pravidla 
společného života lidí. Zákony se snaží říci, 
co je možné a co ne. U nás ve městě jsou 
v budově úřadu také stavební úřad a mat-
rika. Tyto mají svůj zvláštní statut, protože 
jsou to úřady zřízené a podporované státem. 
Stavební úřad a matrika tedy vykonávají 
činnosti přenesené působnosti státu. Zde si 
stát vymínil, že volené orgány obce – tedy 
rada a zastupitelstvo nesmí zasahovat do 
rozhodnutí těchto odborů.

Proč tak složité vysvětlení. Občas se lidé 
domnívají, že pod jednou střechou úřadu platí, 

CO POTĚŠÍ – CO ZAMRZÍ

že rada nebo zastupitelstvo může měnit i roz-
hodnutí stavebního úřadu. A to právě nejde.

A k tomu teď příběh ze života …
Po pozemku města vedla cesta k jednomu 

domu. Majitel domu jej užíval a přilehlou zele-
nou plochu ošetřoval, za což mu určitě patří 
díky. Časem si však chtěl soused zřídit garáž 
a jezdit do ní také po této veřejně přístupné ces-
tě, protože zatím tudy chodil jen pěšky. A to se 
prvnímu majiteli nelíbilo… a tak napsal námitky 
na stavební úřad, že nesouhlasí se stavbou 
garáže. Ale proč nepovolit vjezd na veřejné 
prostranství druhému sousedu, když je jeden již 
užívá? Zřejmě zde šlo o sousedský spor.
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Pro stavební úřad však námitky nebyly pod-
le stavebního zákona důvodem k nepovolení 
stavby. A tak je zamítl… Nyní se rozjela ko-
respondence mezi majitelem prvního domu, 
stavebním odborem, krajským úřadem a sa-
mosprávou města. Když první majitel neuspěl 
u nadřízených orgánů stavebního úřadu, obrátil 
se na radu města a na zastupitele s žádostí 
o změnu rozhodnutí stavebního úřadu. A to je 
to, co samospráva udělat nemůže, protože by 
zasahovala do působnosti státu. A tak nespo-
kojený majitel napsal petici a začal obcházet 
sousedy i lidi ze vzdálených ulic, kteří o situaci 
toho mnoho nevěděli. Někteří podepsali, někteří 
ne. Ale ti lidé, co podepsali, dali svůj podpis pod 
protiprávní požadavek. Podpořili pouze jednu 
stranu rozvaděných sousedů. Dali podpis pod 
zprávu, že po veřejném pozemku může jezdit 

pouze někdo, a druhý ne, přestože je to běžná 
přístupová cesta. Pokud by se stalo každému 
z podepsaných, že by mu soused bránil užívat 
společnou cestu, určitě by to cítil jako křivdu … 
A tak buďte, prosím, pozornější, co podepisuje-
te, abyste nepodpořili nespravedlnost.

Dále bych rád požádal všechny rozvaděné 
sousedy o zvážení toho, zda má smysl si po-
škozovat svoje zdraví společnými spory, které 
často vznikly na základě maličké křivdy. Život je 
příliš krátký na to, aby jeho smyslem byla pouze 
pomsta a negativní myšlení. Zdraví také máte jen 
jedno a dlouhodobý stres se podepisuje pomalu, 
ale jistě. Cesta k nápravě je vždycky možná, když 
je alespoň trošku ochoty na obou stranách. A tak 
se přimlouvám za to, abyste vzbudili k životu 
semínka dobroty, laskavosti a velkomyslnosti 
a zkusili oživit dobré sousedské vztahy.

CO SE U NÁS DĚJE…

Pro řadu firem je léto a prázdniny klidnější 
období. Prostě „okurková sezóna“. Ne tak v na-
šem městě. V létě se realizuje většina velkých 
akcí, která se připravovaly od zimy. Dodělává se 
hřiště s umělých povrchem za základní školou. 
Nyní probíhá pokládka povrchů: tartanu a umělé 
trávy. Dále se dokončují přístupové chodníky 
a oplocení. Rádi bychom otevřeli nový školní 
rok 3. září právě na novém hřišti.

Byla zahájena rekonstrukce povrchů ko-
munikací – silnic a chodníků na ulici Pionýrská 
a Krátká. Dokončuje se odvodnění hřbitova 
a zadláždění hlavní cesty. Buduje se nový chod-

ník na polovině ulice Havlíčkova. Bude vybudo-
vaný nový chodník na ulici Komenského.

V Holešíně se bude čistit požární nádrž 
a v Karolíně je v řízení zlepšení zázemí pro 
posezení. Pokračuje příprava projekčních prací 
rekonstrukce sokolovny a protipovodňových 
opatření.

Provádí se výměna krytiny na bytové domě 
na ulici Fügnerova a dokončila se část zateplení 
dalších bytových domů. Prostě práce je pořád 
dost a dost.

Ing. Pavel Perout
starosta

Na konec srpna chystáme už druhou pří-
pravnou schůzku zástupců neziskových orga-
nizací, škol a dalších institucí, ale i podnikatelů 
a ostatních obyvatel ze všech čtyř částí našeho 
města. Cílem je promyslet, naplánovat a při-
pravit velké setkání občanů – kulatý stůl. Na 
něm se poradíme o tom, co ve městě nejvíce 
postrádáte, ať už v oblasti kultury, sportu, spo-
lečenského vyžití nebo sociálních služeb. Na 
kulatý stůl může přijít každý z vás a termín jeho 
konání se včas dozvíte. Na organizaci akce se 
podílí ZO ČSOP Ponikva spolu s Místní akční 
skupinou Moravský kras ve spolupráci s Marií 

CHYSTÁME KULATÝ STŮL
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Horáčkovou z odboru kultury 
a cestovního ruchu.

Za touto iniciativou je sna-
ha podpořit zájem nás všech 
hledat, nacházet a řešit pro-
blémy našeho města. Účelem 
projektu financovaného Ev-
ropskou unií je vtáhnout co 
nejvíce lidí do již osvědčených 
plánovacích mechanismů.

„První schůzka se kona-
la koncem června a sešlo se 
na ní dvanáct účastníků. Bylo 
znát, že všichni mají přede-
vším užší vztah ke kulturnímu 
dění ve městě. Nezazněly na-
příklad připomínky sportovců, hasičů, myslivců 
či podnikatelů… Po srpnovém setkání, kde 
ještě chceme upřesnit některé organizační 
záležitosti, bude následovat velký kulatý stůl, 
a to v říjnu,“ řekl Petr Revenda, spoluorgani-
zátor akce a člen ZO ČSOP Ponikva.

Myšlenka setkání lidí, kteří mají a chtějí něco 
říci do dění v Rájci-Jestřebí, vznikla z podnětu 
starosty Ing. Pavla Perouta na základě devíti ku-

latých stolů, které se konaly 
na podzim minulého roku 
v regionu Moravský kras. 
Byly to řízené diskuse vyu-
žívající zkušenosti Nadace 
Partnerství, zaměřené na 
společné plánování. V pod-
statě šlo o sbírání podnětů 
a nápadů na to, jak zlepšit 
poměry v obci, co udělat 
lépe, hledat, kde jsou pro-
blémy a jak je řešit.

„Nejúspěšnější kulatý 
stůl byl v Hostěnicích, dal-
ší se konaly ve Vavřinci, 
ve Sloupu, ve Křtinách 

a dalších obcích. Například v Ostrově se do 
diskuse zapojila téměř dvacítka lidí,“ vysvětlil 
Petr Revenda s tím, že Místní akční skupina 
Moravský kras, která se na jejich pořádání 
podílela, získala řadu podnětů pro přípravu 
rozvojové strategie regionu. Setkání u ku-
latého stolu s diskusí o problémech a jejich 
řešení mají za sebou i Rudičtí, další se chystá 
i v Černé Hoře.

Na základě rozhodnutí rady města Rájce-
-Jestřebí byli dne 25. června 2007 oceněni:

Divadelní spolek Rájec-Jestřebí,
 který získal ocenění za mimořádný 

úspěch, významné zásluhy, dlouhodobý 
přínos v oblasti kultury, jimiž bylo dosaženo 
zejména kulturního cítění, rozvoje zájmových 
uměleckých aktivit, významného zviditelnění 
města v regionálním a nadregionálním rozsa-
hu.

 Cenu za spolek přebírali: 
 pan Mgr. František Alexa 
 a pan Karel Frantel

Kronikář města Rájce-Jestřebí, 
pan Břetislav Tříska,

 který získal ocenění za dlouholetou vy-
nikající práci s vedením kroniky města 
Rájec-Jestřebí. Jako kronikář pracuje 
nepřetržitě již 31 let.

CENA STAROSTY

 Pan Břetislav Tříska dále sepsal:
 Spis „Jestřebští obyvatelé v 16. století a první 

polovině 17. století“
 Kroniku osvobození Rájce-Jestřebí
 Kroniky jestřebských domů
 Zpracovává podrobné dějiny kroniky sel-

ských usedlostí a podsedků od roku 1640 
a část chalup zbudovaných v Jestřebí po roce 
1770.

Paní Miloslava Kejíková,
 která obdržela dne 20. 2. 2007 v Praze na 

Žofíně jako jediná v republice „Čestné 
uznání za celoživotní dílo v ošetřovatel-
ství“

 Paní Kejíková pracuje ve zdravotnictví od roku 
1959. Mimo práci v nemocnicích odvedla kus 
práce pro městskou část Karolín, kde žije. 
Její zdravotní odbornost využívají občané 
Karolína při řešení drobných zdravotních pro-
blémů. Ošetřuje drobná poranění a stará se 
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  4.8.  MUDr. Švendová Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 404
  5.8.  MUDr. Tomaštíková  Adamov, Smetanovo nám. 327  516 446 398
11.8.  MUDr. Klapušová Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 452
12.8.  MUDr. Well Adamov, Smetanovo nám. 327  516 447 605
18.8.  MUDr. Žáčková Blansko, Mahenova 13 516 419 538
19.8.  MUDr. Paulíčková Černá Hora, Zdrav. středisko 516 437 257
25.8.  MUDr. Hanáková Blansko, Pražská 1b 516 418 788
26.8.  MUDr. Hepp Rájec, Šafranice 101  516 434 055

  4.8.  MUDr. Grénarová Boskovice, Vodní 95 (Minerva)  516 494 204
  5.8.  MUDr. Chatrná  Boskovice, Lidická 8 516 453 998
11.8.  MUDr. Chatrný Boskovice, Lidická 8 516 456 109
12.8.  MUDr. Jaklová Boskovice, Smetanova 24  516 454 046
18.8.  MUDr. Kopáčková Letovice, A. Krejčího 1a 516 474 369
19.8.  MUDr. Kraml Boskovice, Vodní 95 (Minerva)  516 494 380
25.8.  MUDr. Křížová  Boskovice, Růžové náměstí 2345/12 516 452 808
26.8.  MUDr. Kubínová Boskovice, Nemocnice Boskovice 516 491 263

o nemocné. Je činná jako člen-
ka osadního výboru v Karolíně. 
Dále je členkou sociální komise 
při MěÚ Rájec-Jestřebí.

V kulturním programu vystou-
pili žáci a učitelé Základní umělec-
ké školy Rájec-Jestřebí: Veronika 
Sychrová, kterou doprovázela 
paní učitelka Zuzana Pernicová. 
Dále vystoupila Zdeňka Peroutová 
a členka Divadelního spolku Rá-
jec-Jestřebí paní Iva Müllerová.

AKTUÁLNÍ ZPRÁVY

Rozpis stomatologické LSPP – srpen 2007

Služba je sloužena od 8.00 – 12.00 h

 Mimo výše uvedenou je služba zajištěna na Stomatologické klinice u Svaté Anny, 
 tel. ústředna 543 181 111 a to od 19.00 do 7.00 ve všední dny a nepřetržitě o svátcích.
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Marek Kouřil 3.A – Ve 
středu 14. června jsme měli 
besedu s paní spisovatel-
kou Petrou Braunovou. Na 
začátku nám vyprávěla, jak 
začala psát. Když byla malá, 
tak si vždycky psala pokra-

čování svých oblíbených knih. Její první kniha 
byla Kuba nechce číst.

David Musil 3.A – Byli jsme v knihovně 
a měli jsme besedu s paní spisovatelkou Petrou 
Braunovou. Říkala nám historky, co se jí stalo 
a ještě nám říkala, jak začala psát. Ukazovala 
nám knížky, první se jmenovala Kuba nechce 
číst a druhá Rošťák Oliver.

Barbora Bílá 3.A – Bylo to moc krásné. Zaujalo 
mě, že žije stejně jako my (akorát se neučí). Byla 
mooooooc hodná. Je jí už 40 let. Píše už 10 let. 
Dokonce nám říkala 3 straaaaaaaaaaašidelné 
historky. Její psaní začalo, když měl její syn 6 let. 
Jmenoval se Oliver. Její syn byl mooooc zlobivý. 

BESEDA S PANÍ SPISOVATELKOU

Po něm se taky jmenovala její první knížka: Rošťák 
Oliver. Dokonce se nám i podepsala.

Eva Kakáčová 3.A – Paní spisovatelka byla 
dobrá čtenářka. Vyprávěla nám, že si četla Vi-
netua. Dočetla si to, až jak ho zastřelili, a řekla 
si „jak to, že je mrtvý“. Tak si zavřela knihu. 
Vzala si kus čistého papíru a začala psát, jak 
to pokračuje.

Jakub Smetana 3.A – Ve čtvrtek jsme byli 
v knihovně. Paní spisovatelka nám vyprávěla 
strašidelné historky o strašidlech. Vyprávěla nám 
také o knížce jménem Rošťák Oliver a Kuba ne-
chce číst. Pak nám dala svoje fotky a podepsala 
se. Bylo to krásný.

Alžběta Mašátová 3.A – Byli jsme na besedě 
s Petrou Braunovou. Vykládala nám, jak s psa-
ním knížek začala. Když byla malá přečetla si 
knížku a když se jí ten konec nelíbil, psala si pro 
sebe pokračování. Když vyrostla a měla syna, 
který nechtěl číst, tak napsala knížku o něm. 
Moc se mi to líbilo!!

Z činnosti dětí ZŠ a MŠ Rájec-Jestřebí, ulice Školní 602 ve školním roce 2006/2007

rozloučení s předškoláky školní olympiáda

třídní výlety divadlo v MŠ „Večerníček“
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Celkem 26 lidí se letos 
rozhodlo pro týdenní pobyt 

v prostorách gymnázia za účelem letního inten-
zivního kurzu angličtiny. Zkrátka jsme se stali na 
jeden týden studenty. Od 9. do 13. července 2007 
jsme se každé dopoledne podrobovali speciálním 
vyučovacím metodám Angličana Davida Catto, 
prošpikovaným hudbou, vtipem, spoustou her 
a interwiew s dalšími anglicky mluvícími hosty. 
Odpoledne a večery patřily sportu a různým 
hrám. Stejně jako v minulých letech nám Základní 
škola v Rájci-Jestřebí zabezpečovala obědy a tak 
jsme vždy po dopolední výuce přecházeli do škol-
ní jídelny, kde nás paní kuchařky sytily opravdu 
vybranými pokrmy. Po vydatném obědě by člověk 
potřeboval řádný odpočinek, avšak mladší účast-
níci kurzu vyžadovali neustálou pozornost. Musím 
podotknout, že teploty se v našem týdnu obratem 
přehouply z předchozích 30 °C na 20 °C i méně 
a místní přeháňky nám někdy 
bránily v odpoledním sporto-
vání na hřišti. Naštěstí nám 
ředitel gymnázia Ing. Sta-
nislav Laštůvka vyšel vstříc 
a předal kurzu k dispozici ta-
ké školní tělocvičnu. Využívali 
jsme ji denně ke sportovním 
i jiným hrám. Školní dvůr na-
bízel hřiště na volejbal, fotbal, 
Petangue, stolní tenis a také 
ohniště. Toho jsme využili hned v pondělí, dokud 
nám déšť nebránil rozdělat oheň a opékat špe-
káčky. Odpolední aktivity se den ode dne lišily. 
Pondělí patřilo keramické dílně, kterou včetně 
vypalování výrobků zabezpečovalo Občanské 
sdružení Filadelfia, ve spolupráci s paní Hankou 
D. Anderson, která nyní tráví dovolenou v Rájci-
-Jestřebí, ale během roku žije ve Spojených stá-
tech amerických. Při práci v dílně se také mluvilo 
anglicky. „Chytali“ jsme nová slovíčka a snažili 
jsme se je používat v rozhovorech s naším učite-
lem Davidem. Paní Anderson je velice kreativní 
a energická žena. Ve své nové vlasti se věnuje 
práci s porcelánem a keramickou hlínou, vyrábí 
šperky z polodrahokamů, říčních perel a jiných 
materiálů. Vede zájmové umělecké kroužky žen, 
podílí se na přípravách větších společenských 

RÁJECKÉ GYMNÁZIUM ŽIJE I O PRÁZDNINÁCH
setkání. Neustále hýří novými nápady, které 
dovede okamžitě realizovat. Svými zkušenostmi 
obohatila také naši dílnu, za což jsme velice 
vděčni. Díky jejímu vedení vyrobil každý z nás 
svou originální misku, vázičku, či hrnek. Také pro 
Davida Catto byla dílna zajímavou zkušeností. 
Výrobky musely během týdne nejprve vyschnout, 
projít prvním výpalem v peci a ve čtvrtek jsme 
nanášeli glazury. Po dalším výpalu jsme s nadše-
ním a zvědavostí přebírali a prohlíželi ještě horké 
výrobky, které si každý účastník odnášel domů 
na památku. Další uměleckou aktivitou, jíž prošli 
všichni studenti, bylo malování v přírodě. Mezi 
dešťovými přeháňkami přece jen vysvitlo sluníč-
ko, a tak jsem se ve středu odpoledne vydali do 
zámeckého parku, kde každý z nás vyhledal svůj 
objekt k malování. Vznikly velmi zdařilé kresby 
a porota s velkými obtížemi vybírala tři nejlepší 
práce. Jejich tvůrci získali odměnu. Z výkresů 

a keramických výrobků 
jsme v pátek uspořádali 
malou výstavku ve školní 
jídelně. Neúprosně se 
blížil poslední den poby-
tu a s ním i nepopulární 
loučení. Slavnostní pře-
dávání diplomů a dár-
ků pořadatelé okořenili 
malým občerstvením, 
k němuž opět mistrov-

sky přispěla paní Hanka D. Anderson originálním 
ovocným stromem, po němž se zaprášilo tak 
rychle, že jsem jej ani nestihla vyfotografovat. 
Přesto vzniklo CD plné momentek z mnoha ak-
tivit, ale především nová přátelství a zkušenosti, 
na něž se nezapomíná. Nezbývá, než se těšit na 
další, již čtvrtý ročník Angličtiny v přírodě v Rájci-
-Jestřebí, do jehož programu se již zapojí svými 
nápady také letošní studenti. A tak jsme se v pá-
tek rozcházeli s trochou nostalgie, ale s radostí 
v srdci a novými nápady a plány v ruce. Díky 
podpoře pana starosty Ing. Pavla Perouta, ředi-
tele gymnázia Ing. Stanislava Laštůvky a ochotě 
dalších spolupracovníků můžeme tyto plány pro 
příští rok postupně uskutečňovat a potěšit další 
zájemce o náš kurz v roce 2008.

Marie Horáčková
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ŠKOLSTVÍ

LITERÁRNÍ SOUTĚŽ „PÍŠI, TEDY JSEM“

Jolana Ševčíková
1. místo, kategorie 16 – 19 let
––––––––––––––––––––––––
SEBEREALIZACE
Mlhavá iluze Naplnění
A Já
Tápající v Snění,
když hledám záchytné body,
vržena do slané vody,
vedoucí úžasné monology.

Volám Vás!
Citlivé sebelogy,
co žijete v těch méně spokojených,
ťukáte prsty a beze změny
krmíte s představou spánku.

Já jsem ve včerejším vánku
objevila nová slova pro SEBE
- tak vyryla jsem je do nebe
a teď si je tu předčítám
- se smíchem, jímž se zalykám,
a tady pláču nad svou ubohostí.

A tím pádem mám po radosti
z vyjádření
–––––––––––––––––––––––––––
Dnes už osmou slzu sbírám z tváře.
Až uschne, dám ji do herbáře
svých Vzpomínek.

Na papír padá 
verbální Rosa
a Já,
bosá,
dusím se
CITO
slovci.
––––––––––––––––––
Stát se kapkou vody,
Bloudit po tvém těle,
přes vlasy se brodit,
vpít se do postele.
Chladit tvoje tváře
s každým vydechnutím,
vpít se do polštáře,
usychat tam k smrti.
Než úplně zmizím
(…nepatrný flíček…)
jeden sen ti zcizím
zpod zavřených víček.
––––––––––––––––
Promrkaná minuta
mě nazývá Chvěním,
a jako by nechtěla,
abych viděla její
Konec,
projela mně před
očima šalina.

KDYŽ PŘICHÁZÍ NOC…
Když Slunce zapadá,
choulí se do jeskyně,
prazvláštní nálada
se vzduchem válí líně.

Kytky se zavíjí
(spolu tak opuštěné…),
večer se rozpíjí
po růžovo-šedé stěně.

Nebes. A vlídná Luna
něžně hladí tvoje víčka,
kočka se tulí do klubíčka

a dokonce i skála strmá
se vzhlíží v předalekém tichu
hvězd – blýskavých kouzelníků.
–––––––––––––––––––––––––
Vlastně jsem nechtěla
Nic říkat,
a tak jsem právě
to vyslovila
a připadala jsem si hloupě,
tak jsem si na
ta slova
stoupla,
aby je nikdo
neviděl.

obor: próza Z MAILU UČITELCE ČEŠTINY

„…no a jinak…jó, teď jsem si vzpomněla, 
zapomněla sem vám vrátit svůj test z češtiny, 
každej den ho s sebou nosím a zapomínám na 
něj…tak mi to kdyžtak připomeňte…njn, je toho 
moc…hnusný testový období…Taky slohovky 
sem vám teď dvě neodevzdala…flákám to neho-
rázně a nejhorší je, že tu jednu mám už napsanou, 
ale potřebovala bych ji přepsat, ale nějak se mi do 
toho nechce…znáte to? Takový ty stavy, kdy se 
vám nechce nic ani dýchat se vám nechce, natož 
přepisovat ňákó pitomó slohovku, žejo…ale to je 
tím podzimem…podzim je období přetvářky…celej 
svět má depku a stromy si oblečou barevný mas-
ky, aby to nebylo vidět, a snaží se dělat, jakože nic, 
jako že sou v poho a nad věcí a přitom jim po kůře 

stékají pramínky pryskyřice – to jak mají depku, tak 
se řežou o trny vedle rostoucích šípků…přehlušit 
psychickou bolest tou fyzickou, to pomáhá i stro-
mům… „Na tváři lehký smích/hluboký v srdci žal“ 
– tak to nějak je, ne??? To budu číst dneska, Máj. 
Bude to má jednadvacátá knížka ve čtenářským 
deníku za toto pololetí. Doufám, že dostanu nějaký 
body navíc…a vůbec byste mohla dávat body 
navíc těm, co ty knížky fakt čtou. To jsem se ptala 
Pepy – ale pšššt, nic nevíte ;o) – jaká knížka se 
mu třeba líbila, co četl a on že prý Labyrint světa 
a ráj srdce, tak sem vyvalila oči a ptám se proč, 
no a po chvilce z něj vypadlo „No mně se jako 
líbilo, že sem to přečetl uplně celý“ – to mě uplně 
odrovnalo…ještě jak nevinně to řekl…achjo…“

obor: poezie
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ŠKOLSTVÍ

Nela Králová
1. místo, kategorie 16 – 19 let
obor: próza „ODI ET AMO“

„NENÁVIDÍM A MILUJI“

Když mi bylo sedm, mou nejoblíbenější 
hrou byly bitvy. Válčení a bitvy s bráškovými 
plastikovými vojáčky a tanky.

Měla jsem dojem, že všechno bití, ničení 
autíček, trhání panáčkových ručiček, zabíjení 
lidí, dělání z dětí sirotky a mrzáky je pouze 
hra. Hra, v které nikdy nevíš, zda zvítězíš, 
nebo prohraješ. Je to o štěstí. Dobrodružství. 
Adrenalin. Realita se mi křížila s fantazií a já 
jsem nedělala rozdíly. Nebylo třeba.

Tyto hry jsem měla moc ráda, milovala 
jsem je. Schovávat se v keři, číhat v bunkru 
pod postelí – dokázala jsem mlčky na brášku 
vyčkávat několik desítek minut. Pak mě brá-
cha vždycky objevil, následoval úprk, honička 
a střelba. Byla to legrace a já jsem si taková 
odpoledne užívala maximálně. Duší i tělem.

Nesnášela jsem trošenka a sukýnky. Pra-
covala jsem přece pro „tajnou policii“. Milovala 
jsem maskáče. Černé tričko. Šátek ve vlasech. 
Válečné malování. Cíl – nikdo si nesmí myslet, 
že jsem slaboch. Od Ježíška jsem si přála 
velké balení střílecích kuliček a nový model 
pušky.

Když mi bylo asi devět, jednoho odpoledne 
jsem přišla ze školy jako obvykle plná dojmů 
a nových poznatků. S překotem jsem začala 
rodičům vykládat. Až po třetí historce jsem si 
všimla, že mě máma ani táta neposlouchá.

Byli oba posmutnělí a něco se jim lesklo 
v očích. Říkali cosi o tom, že Honza, tátův 
kamarád z vojny, umřel. Byl na konferenci 
v Jeruzalémě. V den jeho návratu teroristé 
odpálili bombu pod okny jeho pokoje.

Honza se už nikdy nevrátí. Už nikdy neuvi-
dím jeho zářící úsměv, nebude mě podplácet 
švýcarskou čokoládou ani spolu už nikdy ne-
pojedeme na další z těch báječných výletů.

Co se děje? Proč moji rodiče pláčou? Jak 
to, že už Honzu nikdy neuvidím? Války, bitvy, 
zabíjení – vždyť je to jen hloupá hra. Panáčky 

můžeš kdykoliv postavit nazpátek. Můžeš pře-
stat, kdy se ti zachce. Když jsi unavený. Když 
musíš napsat úkol do matematiky. Když máš 
hlad. Když jednomu z tvých vojáčků upadne 
ruka. Když máš mamince skočit do sklepa 
pro brambory. Nebo jednoduše – když už si 
nechceš hrát. Když tě to prostě nebaví.

Smrt? To v hrách přece neexistuje. Tak jak 
to, že Honza umřel? Nerozuměla jsem tomu. 
Spíše jsem rozumět nechtěla. Na devítiletého 
človíčka se najednou všechno navalilo. Byla 
jsem zklamaná. Zmatená. Smutná.

Během několika minut jsem změnila celou 
svou „filozofii válčení“.

Po tom nešťastném dni jsem už nikdy 
nesledovala akční filmy. Nehrála jsem si s brá-
chovými vojáčky. Rozšlapala jsem svou pis-
tolku. Rozstříhala jsem maskáče. Strhla jsem 
plakát Terminátora ze dveří mého pokojíčku. 
Napsala jsem dopis Bohu, jak to „tam nahoře“ 
špatně vede. Vzala jsem svého nejoblíbenější-
ho Méďu a zanesla jej na charitu. Cestou jsem 
brečela. Začala jsem si česat culíčky. Koupila 
jsem si růžové šatičky.

To všechno jsem dělala pro další devítileté 
holčičky. Aby nikdy nemusely zažít to, co jsem 
zažila já. Nechtěla jsem, aby se někdo další 
trápil. Nesnášela jsem slzy a smutek. Chtěla 
jsem se smát, ale nešlo to.

Chtěla jsem všechno násilí a válčení zničit. 
Sama, hned a všude.

Dnes je mi osmnáct let. Jsem realista. Už 
nejsem ten naivní človíček žijící někde mezi 
světem pohádek a tvrdou realitou. Vím, že 
„on my own“ nic nezmůžu, že válku prostě 
nezastavím.

Hloupá hra mi vzala mého skvělého strýce, 
který v životě ani mouše neublížil. Stýská se 
mi. Každý večer se za něj modlím.

Od devíti let NENÁVIDÍM!
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ŠKOLSTVÍ

NABÍDKA IC – srpen 2007

• Propagační předměty s motivem města 
Rájec-Jestřebí
-  keramické předměty (hrnky – nové, štam-

prdlík, zvonek) a barevné svíčky s moti-
vem zámku Rájec nad Svitavou či kostela 
Všech svatých

• Mapy „Na kole celou Moravou a Slezskem„ 
– Jižní Morava (Brno a okolí, Moravský kras a 
okolí) ; Střední Morava – Haná; Jižní Morava 
(Znojmo a Podyjí, Pálava, lednicko-valtický 
areál)

• Městečko Doubravice nad Svitavou (od-
znaky a pohlednice městečka a rozhledny 
Malý Chlum, kniha Městečko Doubravice nad 
Svitavou)

• Kreslené pohlednice 
cyklotras (Moravský kras, z Brna na východ, 
z Brna na severozápad a z Brna na jihozápad)

• Dřevěné pohlednice zámku Rájec-Jestřebí 

•  Veřejný internet
•  Kopírování
•  Informace o kulturních akcích na Blanen-

sku a Boskovicku
•  Informace o kulturních akcích v Rájci-

-Jestřebí a okolí
•  Informace o službách, firmách, prodej-

nách v Rájci-Jestřebí
•  Informace v oblasti turistického ruchu

V neděli 24. 6. 2007 
se část zámeckého parku 
v Rájci-Jestřebí stala zá-
bavným místem pro téměř 
stovku dětí i rodičů.

Dům dětí a mládeže – Oblázek zde při-
pravil nenáročnou turistickou trasu pro 
nejmenší.

Na kontrolních stanovištích čekala 
děvčata z 6. a 7. ročníků ZŠ a MŠ Rájec-
-Jestřebí.

Dohlížela zde na plnění připravených 
úkolů a odměňovala malé účastníky.

V cíli na děti čekalo improvizované te-
tovací studio, kde si mohly vybrat z velkého 
množství vzorů.

Domů si pak všichni malí návštěvníci 
Pohádkového parku odnášeli smývatelné 
tetování a zážitky z příjemného nedělního 
dopoledne.

POHÁDKOVÝ PARK

Pracovníci Domu dětí a mládeže děkují za 
spolupráci Městu Rájec-Jestřebí, paní Ludmile 
Mazancové – potraviny EDEN, paní Janě Ko-
pecké – kastelánce Státního zámku Rájec nad 
Svitavou a ředitelství Základní a Mateřské školy 
Rájec-Jestřebí.

Do 17. srpna 2007 potrvá 
v prostorách IC výstava Hany D. Anderson

MUŠLE, PERLY, KORÁLKY
Přijďte si prohlédnout a zakoupit šperky z mušlí,
perel, korálků a stříbra a výrobky z keramiky.

KULTURA

Romana Mišurcová
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KULTURA

•  Přehled propagačním materiálů měst 
a obcí ČR

•  Vyhledávání v jízdních řádech 
•  Poradenská činnost v oblasti práce s in-

ternetem a e-mailovou poštou
•  Prodej zpravodaje, propagačních materiá-

lů a videokazet města Rájce-Jestřebí
•  Prodej turistických známek (č. 373)
•  Okénko o EU
•  Možnost uveřejnění inzerce  

v prostorách IC

Tel.: 516 432 191

Komenského 620, 678 02 Rájec-Jestřebí

E-mail.:informace@rajecjestrebi.cz

www.rajecjestrebi.cz

POZOR ZMĚNA OTEVÍRACÍ DOBY

O PRÁZDNINÁCH!!!

Otevřeno:    PO - PÁ          9:00 - 18:00

   Informační a vzdělávací centrum města

RÁJEC-JESTŘEBÍ

ZÁMEK RÁJEC NAD SVITAVOU

Noční prohlídky
Poslední leč   10. 8. a 24. 8. 2007 
představení z vysoké skotské společnosti první poloviny 
18. století.   Vstupné: 90,-
Rezervace nutná na tel.: 516 432 013

19. 8. 2007 Zámecká církevní pouť v zámecké kapli

Místnost za kaplí – výstava knih ze zámecké knihovny (knihy ze 16. stol. až 1. pol. 18. stol.)
 – více jak dvě desítky knih zobrazujících perspektivu

Zámecká kuchyně – volně přístupná výstava litiny (stará litina z 19. stol. a současná). 
 Na chodbě výstava starých pohlednic Rájce.

Marie Plotěná vystavuje na zámku

Marie Plotěné.
Tato renomovaná brněnská výtvarnice, kte-

rá za svou tvorbu získala řadu ocenění, včetně 
mezinárodních, bude v zámecké galerii Kruh 
prezentovat novou kolekci svých drásaných 
pastelů.

Od začátku srpna 2007 mají návštěvníci rájeckého zámku možnost obdivovat se obrazům 

Vernisáž výstavy se uskuteční v pátek 3. srp-
na 2007 v 17 hodin a výstava bude dále otevřena 
až do poloviny září denně kromě pondělí od 9 do 
16 hodin. Vstup na výstavu je zdarma.

MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE

Litera za prózu:
DENEMARKOVÁ, R.: Peníze od Hitlera*

Litera za poezii:
DVORSKÝ, S.: Oblast ticha

Litera za publicistiku:
DVOŘÁKOVÄ, P.: Proměněné sny

MAGNESIA LITERA

Litera za naučnou literaturu:
FLEGL, J.: Zamrzlá revoluce

Litera za knihu pro děti a mládež:
PROCHÁZKOVÁ, I.: Myši patří do nebe*

Litera za objev roku:
ZÁBRANSKÝ, D.: Slabost pro každou jinou 

pláž

V měsíci květnu byly opět udělovány ceny za nejlepší literární počiny roku. Přinášíme Vám jejich 
přehled. Snad Vám bude inspirací při výběru knih v knihovně i nákupu v obchodech.

* Takto označené knihy najdete u nás v knihovně.



13

MĚSTSKÁ KNIHOVNA INFORMUJE

JAKÉ BUDE  POČASÍ?

Celý rok jsme se těšili na prázdniny, na do-
volenou, k vodě, ale když počasí láme teplotní 
rekordy a venku je i v noci 20 °C, nedá se spát 
ani dýchat, raději bychom měli naše příjemné 
středoevropské teploty. Vždyť 26 °C by nám 
taky stačilo!

Co nás podle našich předků čeká v srpnu? Nahlédněme do historie:
Je-li v prvních týdnech srpna horko, zůstane 
zima dlouho bílá.

Když jsou v srpnu velké rosy,   
zůstane obyčejně pěkné počasí. 

Srpen klasy klidí a ovoce dospělé vidí.

10. srpna svátek sv. Vavřince
Vavřinec ukazuje, jaká jeseň nastupuje.
Na svatého Vavřince slunečnost, vína hojnost.
Na svatého Vavřince, hop zemáky do hrnce!

15. srpna  svátek Nanebevzetí Panny Marie
Na Marie Nebevstoupení, 

prvních vlaštoviček loučení.

Panna Maria dává první oříšky.

24. srpna svátek sv. Bartoloměje
Bartoloměj svatý odpoledne krátí. 
Na svatého Bartoloměje sedlák žito seje.
O svatém Bartoloměji naplije jelen do řeky 

a proto se nemá již nikdo více koupati.
Svatý Bartoloměj zavádí mraky 

a dělá konec bouřkám.

29. srpna          Umučení sv. Jana Křtitele 
Prší-li na den Stětí Jana Křtitele, 

zkazí se ořechy.

Letos jsme si po deseti letech v knihovně vzpo-
mněli, že bychom chtěli vymalovat oddělení pro děti. 
Probíhá tam ročně 90 besed pro školy i školky, projde 
několik stovek lidí, měli bychom tedy mít čisto a pořá-
dek. Ovšem chtít a učinit je ně-
kdy velmi rozdílná věc. Zvlášť 
ve starém domě. Naše budo-
va byla postavena v 19. stol. 
a skrývá stále mnoho záhad. 
Plány ke stavbě ani přestav-
bám nejsou, elektřina je stará, 
stropy vysoké, zdi silné. Vrstvy 
omítky po mnoha předchozích 
výmalbách nešly spočítat. Ro-
hy kolem oken upadly, stěny 
praskají a při snaze zapravit alespoň ty největší díry 
spadne rovnou půl metru omítky. Strop je dřevěný, 
vysoký a nikdo neodhadne, co vydrží.

Jak tedy malovat? Buď záplatovat, anebo pořádně 
oškrábat. Zapravit strop, nebo dát sádrokarton? (A ješ-
tě ke všemu neodpovídá osvětlení normě!)

Co jsme si vybrali? Posuďte sami.
Dětské oddělení je zase staveništěm.

CHCEME VYMALOVAT
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ZPRÁVY Z MATRIKY

Blahopřejeme:

 1.8.  Stanislav Kulajta, 9. května 131  89 r.
 2.8.  Anna Gajdošová, Šafranice 127  95 r.
 3.8.  Anna Šamonilová, Na Hrázi 290  73 r.
 5.8.  Jaroslav Sedláček, Školní 445  72 r.
 7.8.  Marie Janíková, Komenského 42  71 r.
 11.8. Libuše Juračková, Nová 301  75 r.
  Marie Hrnčířová, Havlíčkova 296  70 r.
 15.8. Marie Fleková, Hradisko 202  65 r.
 16.8. Emilie Vondroušová, Luční 196  77 r.
  Františka Doleželová, Na Hrázi 4  79 r.
 17.8. Františka Veselá, Hřbitovní 477  75 r.
  Božena Brázdová, Horní 29  80 r.

O m l u v a
Redakce Zpravodaje se omlouvá rodičům Jakuba Vrány za špatné uvedení jeho data narození, 

které správně patří 27.4.2007. (bylo uvedeno 4.4.2007) a rodičům Zuzany Zerákové za špatné 
uvedení jejího data narození, které správně patří 16.5.2007 (bylo uvedeno 6.5.2007).

30. 6. – Zámek Boskovice
Martin Kroužek Ing., Tábor – Gabriela Havránková Ing., Rájec-Jestřebí

30. 6. – zámecká kaple Státní zámek Rájec nad Svitavou
Jiří Holek, Mladkov – Barbora Růžičková, Rájec-Jestřebí

7. 7. – Státní zámek Rájec nad Svitavou
Martin Kožoušek, Boskovice – Linda Blažková, Rájec-Jestřebí
Radek Dosedla, Velké Opatovice – Romana Blažková, Rájec-Jestřebí
Miroslav Zemánek, Benešov – Lucie Šmerdová, Rájec-Jestřebí
Roman Žůrek, Ráječko – Kamila Bahelková, Rájec-Jestřebí
Jan Musil, Blansko – Veronika Brázdová, Blansko

14.7. – Státní zámek Rájec nad Svitavou
Jiří Ondroušek, Niva – Lucie Matušková, Blansko
Tomáš Bukáček, Rokytno – Lenka Brychtová, Čebín
Rostislav Bajer, Lipůvka – Kateřina Nečasová, Blansko
Pavel Fiala, Blansko – Jana Braithutová, Blansko – Klepačov

 17.8. Leopold Hertl, Luční 215  72 r.
 18.8. Marie Doležalová, V Zahradách 56  78 r.
 19.8. Marie Štěpánková, Erbenova 400  85 r.
 20.8. RNDr. Vratislav Nechuta, CSc., 
  Havlíčkova 97  65 r.
 23.8. Ludmila Krejčířová, 
  Komenského 516  71 r.
  Emilie Křenková, Komenského 516  65 r.
 27.8. Marie Vaňková, Nová 324  81 r.

Úmrtí:

29.6. Alois Maňoušek, Jiráskova 205  5.9.1923

Sňatky: 
(zveřejňujeme jen ty novomanžele, kteří dali ke zveřejnění souhlas)

Narození:

 4.6. Jan Alexa, Hradisko 225
 7.6. Adéla Skoupá, Pionýrská 523
18.6. Veronika Kalasová, Hybešova 185
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Z KAROLÍNA

Právě na toto téma proběhla dne 14. 6. 
2007 v zasedací síni Městského úřadu pou-
tavá přednáška, kterou vedl mgr. Tomáš Filipi 
z Ústavu molekulární biologie a radiobiologie 
v Brně, s nímž vše domluvila paní Božena 
Valíčková z klubu seniorů, v jehož prosto-
rách měl původně přednášet. Vzhledem 
k šíři vybrané látky i její zajímavosti bylo ale 
nakonec rozhodnuto, že se uskuteční v pro-
storné zasedací síni, kam mohou přijít všichni 
zájemci nejen z řad členů klubu. Po domluvě 
s pí. Horáčkovou a starostou ing. Pavlem 
Peroutem bylo také umožněno použití pro-
jektoru, který zprostředkoval vítané doplnění 
mluveného slova.

Přednáška začínala v půl páté odpoled-
ne a končila zhruba v sedm, ale nelze říci, 
že bychom se hned rozešli – ještě dlouhou 
dobu zodpovídal mgr. Filipi nejrozmanitější 
dotazy posluchačů, které buď zaujaly ně-
které zmiňované skutečnosti, nebo využili 
přítomnosti vynikajícího znalce mikrobiologie 
a mykologie a vznesli dotazy ohledně toho, 
co je z dané oblasti zajímalo či s čím se pří-
padně setkali.

Přednáška př inesla poučení 
o mnoha zajímavých faktech ze ži-
vota kolem nás, o nichž laikové často 
ani nemají tušení. Oblast hub – ať již 
těch „viditelných“, nebo mikroskopic-
kých – je natolik široká a bohatá, že 
nebylo zdaleka možné téma do po-
sledka vyčerpat, proto mgr. Filipi vy-

PŘEDNÁŠKA O HOUBÁCH A PLÍSNÍCH

bral kromě základních teoretických informací, 
jimiž nás do problematiky zasvětil, především 
různé zajímavosti a zvláštnosti včetně toho, 
s čím se setkáváme v běžném každodenním 
životě – tedy různých plísní a hub na potra-
vinách, ovoci, rostlinách, ale také nemocí, 
způsobených právě houbami, které mohou 
být zároveň přítelem i nepřítelem živočišné 
a rostlinné říše.

Na úvod jsme si poslechli základní fakta 
o houbách – co to vlastně houby jsou, jak 
se třídí do různých skupin, čím se jednotlivé 
druhy vyznačují, jak žijí, jaký přínos mají či 
naopak jak mohou uškodit. Při tom všem se 
mgr. Filipi soustředil především na houby 
mikroskopické; ty, které tolik rádi upravujeme 
na různé kulinářské speciality, protentokrát 
ponechal, až na několik výjimek, stranou. 
Nechyběly ani zmínky o využití v medicíně, 
potravinářství, přírodovědném výzkumu či 
chemii, kde všude mohou být mikroskopické 
houby vítanými pomocníky.

Pro ty, kdo mají rádi historii, byla zajímavá 
část přednášky, věnovaná „fenoménu“ hub 
v minulosti – využití šamany (halucinogenní 

účinky), promítnutí do náboženských 
učení (kupř. v starověkém Egyptě, 
kde bohyně Hathor bývala zobrazo-
vána s košíkem hub), onemocněním, 
jež mikroskopické houby způsobo-
valy v době, kdy lidé neměli o jejich 
existenci povědomí, nebo neznali 
jejich škodlivost (zde byla pozoru-

Karolínský fotbalový tým hra-
je nejen vynikající kopanou, ale 
stará se i o úpravu své klubovny 

a jejího okolí. Za podpory městského úřadu 
a místního řemeslníka a hlavně vlastní prací 
vzniklo u klubovny pod obchodem venkovní 
zastřešené posezení. Na úpravách se podíleli 
členové a příznivci našeho fotbalového týmu, 
pan M. Hrbek, L. Hebelka, J. Vašíček, M. Štrof 
a další.

Z KAROLÍNA

Vykopali odvod povrchové vody, vyrovna-
li podlahu pod přístřeškem, navezli šotolinu 
a celou podlahu zpevnili a ohraničili obrubníky. 
Vzniklo velice příjemné venkovní posezení, pří-
střešek chrání před deštěm a prudkým sluncem 
a hlavně, celý prostor před klubovnou je krásně 
upraven a skýtá příjemné posezení.

Přejeme našemu týmu KANAP Karolín jen 
vítězná utkání a příjemnou relaxaci v klubovně 
a jejím venkovním posezení.

OHLASY
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hodná zmínka o tom, že čarodějnické procesy 
v Massachusetts r. 1692 mohly zapříčinit 
halucinace, vyvolané u obviněných žen otra-
vou „paličkovicí nachovou“, známější pod 
názvem „námel“, houbou rostoucí na žitě), 
nechyběl ani výčet osobností, které podlehly 
otravě houbami – ať již byli tímto způsobem 
zavražděni, nebo se jednalo o otravu nešťast-
nou náhodou (např. římští císaři Klaudius či 
Vespasianus, císař a král Karel VI. aj.)

Dále jsme si poslechli něco o lišejnících 
i o prostředí, kde houby mohou růst, což je ví-
ceméně téměř všude, neboť jednotlivé druhy 
jsou schopny odolávat těm nejextrémnějším 
podmínkám v přírodě.

Spolu s mgr. Filipim bychom si také mohli 
říci – „na počátku byly houby“, neboť právě 
ony napomohly v pravěku rozšíření rostlin 
a tím i živočichů z vody na souš, čímž vlast-
ně umožnily vznik a rozvoj suchozemského 
života…

Poté již následovala další část přednášky, 
která zaujala tím více, že se týkala běžných 
skutečností, s nimiž jsme se všichni setkali 
v praktickém životě – mgr. Filipi promluvil 
o tom, jak mikroskopické druhy hub napadají 
rostliny, ovoce i zeleninu a umí tak pořád-
ně potrápit zahrádkáře, způsobujíce různá 
onemocnění, plesnivění nebo úplné zničení 
rostliny či znehodnocení plodu. V této sou-
vislosti se hodilo několik rad, jak se zachovat 
v případě, že se s některými zvláště nebez-
pečnými druhy setkáme (kupř. s „rakovincem 
bramborovým“, jenž umí zdecimovat úrodu 
brambor a navíc se pak na takto zasaženém 
místě nesmí plodina pěstovat až 20 let; ten 
byl nicméně na území ČR zcela vymýcen).

Od rostlin a plodů v přírodě jsme se pře-
nesli do domácnosti – především do kuchyně 
a spižírny, kde mikroskopické houby rády na-
padají potraviny, ale také nápoje 
– do jisté míry překvapením bylo, 
kolik různých druhů těchto hub 
se může skrývat v obyčejném 
čajovém sáčku, nebo sypaném 

čaji. Proto nás mgr. Filipi důrazně nabádal, 
abychom upotřebený čaj sáčkový i sypaný 
vyhodili a znovu nepoužívali, což je naopak 
velmi rozšířený zvyk, jelikož právě v navlh-
čeném čaji spory hub začnou růst a bujet, 
čímž se stávají pro lidský organismus ne-
bezpečnými. Stejně tak bychom si měli dávat 
pozor na plíseň třeba na ovoci nebo chlebu 
– v žádném případě nestačí postižené místo 
odříznout, neviditelná vlákna totiž prorostou 
všude, i když se nám na pohled může zdát, 
že další část třeba jablka nebo bochníku je 
v pořádku…

Když jsme si pověděli o škodlivosti hub, 
způsobujících rovněž nebezpečná a leckdy 
těžko léčitelná onemocnění lidského těla 
(kůže, očí apod.) včetně otrav, na vyváženou 
přidal mgr. Filipi naopak prospěšnost hub, 
které umí zprostředkovávat komunikaci mezi 
rostlinami pomocí podhoubí a kořenového 
systému, napomáhat trávení u člověka i zví-
řat a samozřejmě léčit – ať již samy o sobě 
(kupř. nápoj z tzv. „kombuchy“), nebo pomocí 
při výrobě léčiv (mj. penicilinu, pojmenova-
ném vlastně dle druhu mikroskopických hub 
Penicillium).

Přednáška byla nejen obsáhlá, ale v ne-
poslední řadě zajímavá, mgr. Filipi uměl za-
ujmout svým přednesem, zdálo se, že jeho 
vědomosti jsou nevyčerpatelné, což potvrdily 
i závěrečné dotazy – nebylo věci, na niž by 
neznal odpověď.

K oživení přispěla jistě projekce obrázků, 
promítaná v průběhu přednášky a týkající se 
vždy toho, o čem byla zrovna řeč. Ilustrační 
snímky nemalou měrou přispěly k vytvoření 
lepší představy o přednášené látce, neboť 
leckdy šlo o věci, které běžně mimo speci-
alizovanou laboratoř neuvidíme (především 
snímky z mikroskopu).

Večer onoho 14. června při-
nesl všem zúčastněným nevšední 
a poučný zážitek, za nějž patří 
mgr. Tomáši Filipimu upřímné po-
děkování.

Petr Sychra
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Jestřebský starosta Jan Stříž se narodil 
10. 6. 1869 v Jestřebí v domě č.11 a funkci sta-
rosty vykonával od roku 1919 až do 7. 7. 1943. 
Po osvobození byl pak jmenován Okresním 
národním výborem v Boskovicích předsedou Re-
volučního národního výboru v Jestřebí. V prvních 
poválečných volbách, které se konaly 3. 6. 1945, 
kandidoval znovu do Místního národního výboru 
za stranu sociálně demokratickou. Byl zvolen 
a volbou provedenou plénem poslanců MNV 
dne 4. 6. 1945 se stal předsedou MNV v Jes-
třebí. Tuto funkci zastával do věku 77 let, kdy 
byl na ustavující schůzi 30. 6. 1946 nahrazen 
Eduardem Balášem.

Jeho obliba a popularita u jestřebských 
občanů byla veliká. Na den 10. června 1939, 
kdy se dožíval sedmdesáti roků a bylo dvace-
tileté výročí jeho starostování, byla připravena 
větší oslava jeho narozenin. Z této doby se 
dochoval článek obecního pokladníka Josefa 
Frantela (1879 –1965), kdy byl při příležitosti 
oslav otištěn 30. 6. 1939 v Národním deníku 
s tímto obsahem:

Starosta obce tvoří pojítko mezi obcí a úřady 
státu. Nebyl by tedy obraz osobnosti, individua-
lity našeho jubilanta úplný, kdybychom alespoň 
krátce neřekli, jak si počíná při zastupování 
obce a úřadů.

V posledních pěti letech jsem byl velmi často 
přítomen jako pokladník obce jednání našeho 
starosty Stříže s nadřízenými úřady v záleži-
tosti peněz, kterých bylo zapotřebí k provádění 
nákladných prací a zařízení v obci. Tato jednání 
byla jak u okresního a zemského úřadu, tak i ve 
všech ministerstvech v Praze.

Nespornou výhodou starosty Stříže bylo, 
že při věku sedmdesáti let si zachoval svěžest 
padesátiletého. Spojení zkušeností sedmdesá-
tiletého se svěžestí padesátníka dalo výsledek 
pracovníka, který neustupuje před žádnou pře-
kážkou. Svoji záležitost obhajoval vždy s veške-
rým elánem. Nechtěl-li úřad důvodům rozumět, 
pak byla jeho obhajoba slyšet v sousedních 
kancelářích. Hlasové i dechové orgány tedy měl 
v naprostém pořádku

Když některý úřad, třeba i ten nejvyšší, se 
svým vyřizováním nemohl stačit tempu našeho 

VZPOMÍNKA NA JANA STŘÍŽE

starosty, pak jsem slyšel v doprovodu správ-
ného venkovského zahromování poukaz na 
příslovečného úředního šimla, který u nás už 
nekulhá, ale tahá za sebou celý zadek. Po ta-
kovém argumentu obyčejně interpelovaný pan 
rada nařídil urychlené vyřízení žádosti. To se 
stávalo tehdy, když liknavé vyplácení různých 
subvencí zatěžovalo obecní pokladnu placením 
úroků, za kteréžto peníze by se pořídily jiné 
obecní nutnosti.

Většinu svých občanů znal starosta od ko-
lébky. Jeho zásahy skoro ve všech případech 
byly korunovány úspěchem. Ale jak už to bývá, 
obyčejně ten občan, který mu měl být nejvíce 
vděčen za úspěšný zásah nebo i osobní pomoc, 
nejdříve zapomněl a dovedl starostovi práci 
značně znepříjemnit. To už tak na světě asi 
musí být. Ale dobrá povaha našeho starosty ne-
připouštěla v žádném případě, aby snad v příští 
potřebě takového nevděčného občana odmítl. 
Zapomněl na každé příkoří a zase pracoval ve 
prospěch postiženého. A tím odzbrojuje ty, kteří 
myslí, že by to snad dovedli lépe.

Ve všech státních úřadech nás znají. Při 
otevření dveří kterékoliv kanceláře okresního 
nebo zemského úřadu vždy slyšíme. „Á, pan 
starosta Stříž z Jestřebí.“ Jen u soudů je naše 
obec Jestřebí neznámá. Skoro všechny spory 
občanů vyřizuje starosta Stříž sám nebo s čle-
nem obecní rady. Dovede rozhádaným vše vylo-
žit, poukázat na nerozumnost takového jednání 
a sokové, mnohdy třeba zády k sobě obráceni, 
přece jen si podají ruce na důkaz smíru.

A nerozlučné viržinko ho doprovází při 
všech jednáních. Myslím, že mluvím ze srdce 
všech našich dobrých občanů, přeji-li jubilanto-
vi do další desítky jeho života uchování zdraví 
a plné svěžesti k prospěchu jeho rodiny a celé 
naší obce.

Frantel Josef

Za zásluhy o obec byl ve schůzi obecního 
zastupitelstva dne 23. června 1939 jmenován 
jednomyslně čestným občanem obce Jestřebí.

Břetislav Tříska
Kronikář
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Jedním z důsledků revolučních let 1848 –49 
byl zánik starých patrimoniálních úřadů, které 
soustřeďovaly ve svých rukou veškerou správní 
i soudní pravomoc a udržovaly si tak svrchovaný 
vliv na veškerý život a dění v obcích. Jejich zá-
nikem došlo zároveň k úpadku úřadu rychtáře, 
který stál sice v čele té které obce, ale byl zcela 
podřízen vrchnostenským úředníkům. A právě 
tehdy se zrodila moderní obecní samospráva 
– tzv. „Stadionovým prozatímním obecním zří-
zením“ z 20. 3. 1849, které vstoupilo v platnost 
1. 1. 1850, byl v každé obci ustanoven kolegiální 
orgán obecní výbor s veřejnými jednáními, už-
ším orgánem pak bylo obecní představenstvo 
(1/3 výboru) s neveřejnými jednáními; v čele stál 
starosta, jinak též obecní představený, purkmis-
tr, měšťanosta atd. Tím získaly obce do značné 
míry samostatnost předtím nebývalou a samo-
zřejmě možnost dle vlastní potřeby a vůle rozho-
dovat o všech věcech jich se týkajících.

Podobná situace nastala v Rájci nad Svi-
tavou i Jestřebí – prvními starosty byli: v Rájci 
v l. 1850 –56 rolník z č. 55 Josef Koupý (1809 
až 1875), v Jestřebí v l. 1850 –58 rolník z č. 9 
Matouš Fojt (1797 –1874).

Protokoly z jednání obecního výboru (od 
r. 1861 obecního zastupitelstva, nicméně starý 
název přežíval až do přelomu 19. a 20. stol.) 
patří k těm nejzákladnějším a nejcennějším pra-
menům pro poznání historie a života obcí. Pro 
Rájec jsou zachovány souvisle od r. 1876, pro 
Jestřebí od r. 1877, bohužel ale zprvu značně 
mezerovitě. Nalezneme v nich informace o nej-
různějších událostech, které tehdejší zastupitelé 
řešili, a to od parcelace obecních pozemků na 
stavby nových domů až po koupi čepice obec-
nímu strážníkovi.

Především pro zajímavost a odlehčení v do-
bě „okurkové sezóny“ jsem se rozhodl vybrat 
několik protokolů a přenesením jejich obsahu na 
stránky Zpravodaje umožnit i Vám nahlédnout 
do jednání „pánů výborů“, scházejících se za 
tímto účelem zpravidla přímo u starostů, v hos-
tinci, nebo – v případě Rájce – i v prostorách 
školy. A protože je léto, kdy trávíme více času 
na zahradách a v přírodě, sáhl jsem po podob-
né thematice v protokolech jestřebských, kde 

O ČEM JEDNÁVALO ZASTUPITELSTVO

ve starší době převažují rozmanité záležitosti 
hospodářské, odrážející zemědělské zaměření 
obce. Texty uvádím doslovně, včetně gramatic-
kých chyb a odchylek:

„Při schůzi obecního výboru dne 17. srpna 
1879 usnešeno jednohlasně by se z obecního 
mlátícího stroje od každého který sobě tento stroj 
vypujčí denně 30 kr. r. č. (krejcarů rakouského 
čísla, pozn. aut.) tak jak taky s fukara, kdiž ten sa-
motný bez mlátícího stroje se vypujčí denně 10 kr. 
r. č. požadovalo, které peníze jak z mlátícího 
stroje tak taky z fukara každý při odbyráni těchto 
strojů vždy napřed k rukám oučet vedaucymu 
p. Jozefu Přibil složiti povynen bude a od samého 
že jistě tuto vypadající částku složil potvrzení ob-
drži proti kterému se žadateli od I. rádniho p. Jána 
Hrachovini klika jak od mlátícího stroje tak taky 
od fukara vydá. Obdržené penize s těchto strojů 
připadají na opravu samých.“

Jednání byli přítomni: I. radní Jan Hracho-
vina (1819 –1915), který zřejmě zastupoval 
nepřítomného starostu, a výboři (čili zastupitelé): 
Josef Krejsa (1813 –1881), František Plhoň 
(1835 –1903), Josef Málek (1846 –1932) a Fran-
tišek Havránek (1827 –1885).♦
3. 2. 1889 projednávali zastupitelé toto:

„Protokol založen dne 3/2 při schuzi obecního 
vyboru. Při valné hromadě která se odbyvala 
dne 3. února 1889 byla ustanovená služba 
obecnímu sluhovy od pasení dobytka hověziho, 
vepřoveho a skopového a sice:

Svobodný byt a ty samé obecní pozemky kte-
ré až do posud užival a skaždého kusa který bude 
sluha bude pasty ½ čtvrti (?) žita (čtvrce, čtvrtce = 
stará objemová dutá míra o obsahu 5,82 l.).

Vymiňuje se skopovy dobytek ktery neni 
1 rok stary. Bude každy majitel povinen usta-
novenou cenu zaplatit dle rozvrhu vypadajici na 
jeden kus. Jest však taky každy majitel, ktery 
kozi ksvemu užitku má (ačkoliv jest to skopový 
brav) povinen vypadajici sumu platit. Který však 
jednotlivec by ne měl vypadajiciho obili muže 
zaplatit penězi.

Usnešeni toto jest platno totiž po rok 1889 
a na dele tak dlouho pokud se nejaka změna 
nestane.
V Jestřebí dne 3. února 1889.
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K tomu se obecni sluha zavazuje když ňe-
jakou škodu sposuby povinen nahraditi. Toto 
stvrzuje svym podpisem.

Dodatek k protokolu ze dne 3tího února obec-
ním výborem zestaven jest následující:

Zavazuje se Josef Kopecký co pasák do-
bytka že převezme též pasení hus a zároveň 
tež noční hlídky.

1. Začátek pasení hus ustanovuje se jemu 
od 1ního května až do konce řijna r. 1889. Plat čili 
služba od pasení hus jest takto. Ze stare husi 
10 k. (krejcarů, pozn. aut.) a bochnik chleba. 
Z mladych hus 5 kr, z housera pak chleb odpadá 
jedině 10 kr. obdrží.

2. Služba za noční hlídku se svrchu jmeno-
vanému ustanovuje na celý rok 40 zl.

Povinen jest onen svrchu jmenovaný onu 
hlídku náležitě vikonat totiž od 10ti hodin z večera 
až do 3 hodin po půl noci. Že by ale onu jemu 
s vrchu nadřečenou hlídku pronedbával a jí nale-
žitě nekonal bude peněžitou pokutou trestán.

Nastoupení službi se jemu ustanovuje od 
1ního února až do konce roku 1889, a na dále 
pak tak dlouho, dokavád se zté neb oné strany 
nějaká zmena nestane.

V Jestřeby dne 3tího února r. 1889.
Jednání byli přítomni: starosta František 

Novák (1844 –1919), radní Jan Hrachovina 
(1819 –1915) a František Plhoň (1835 –1903) ; 
výboři: Josef Vaněk (1854 –1895), Josef Přibyl 
(1853 –1949), Josef Málek (1846 –1932), Fran-
tišek Hájek (1854 –1891), František Zachoval 
(1858 –1933) a Josef Novák (?). Zúčastnil se 
i obecní pasák Josef Kopecký. ♦
19. 11. 1891 projednávali zastupitelé toto:

„Předmět jednání: Jak naložiti s pastvisky 
v obci se nalézající a sice od mostu ku Svésla-
vě se táhnoucí a část pastviska tak zvaná pod 
vápinkem.

Po delším o věci rokování bylo usnešeno 
pastviska oni do pronájmu dáti, v padě, žebi 
se ale propachtovati (= pronajmout, pozn. aut.) 
nemohli zůstavuje obecní víbor představenstvu 
na vůli, aby sněmi dle nejlepšího vědomí tak aby 
obci co možná největšího užitku nesli naložil.“

Jednání byli přítomni: starosta Josef Vaněk 
(1854 –1895), radní Josef Musil (1841 –1915) 
a Josef Málek (1846 –1932), a výboři: Josef 

Přibyl (1853 –1949), František Blažek (1853 –
1928), Jan Cihlář (1856 –1936), Josef Minář 
(1854 –1910) a Josef Nečas (1865 –1948). ♦

3.5. 1894 projednávali zastupitelé toto:
„Předkládá obecní starosta by se zařídil 

jakís jistý pořádek skrze pasení hus a pasení 
hovězího dobytka.

Usnešení: Po dobrém věcí uvážení usnesl 
se výbor by jeden každý držitel hus by je obec-
nímu pasákovy do stáda vyháněl. Pak-li by tak 
neučinil, jest takový držitel povinen své husi do-
ma zavřené míti. Žeby ale takové husi se mimo 
obecního pasáka po obci potulovali bude takový 
držitel podle obecního trestního zákona pokutou 
potrestán. 2. Pasení hovězího dobytka se do-
voluje jen na veřejných obecních pastvynách 
a to jen po provazých. Zakazuje se též pasení 
dobytka každému majitelovy na jeho vlastních 
pastvynách, které zákonitého výměru ku pasení 
dobytka nemají. Též se zakazuje pasení dobytka 
na všech cestách polních a lukách. 3. Chodění 
na trávu po cizích polích a neb mezých se též 
úplně zakazuje.“

Jednání byli přítomni jen: starosta Josef Va-
něk, radní Josef Musil a výbor Josef Přibyl.♦

Na tomto místě bych dnešní malý exkurs do 
historie ukončil. Nahlédli jsme do zlomku zále-
žitostí, jimiž kdysi žili a jež řešili naši předkové. 
V současnosti se nám mohou zdát leckdy až 
úsměvné, ale to je především tím, že život se 
od oněch časů na hony změnil a takový, jaký byl 
tenkrát, si už umí představit jen málokdo. Omluv-
me proto rovněž množství chyb a stylistickou 
nedokonalost textů – vždyť mnozí z těch, kteří 
je psali, brali daleko častěji do své upracované 
ruky nářadí než pero a znali více práce než od-
počinku. Původní znění bez sebemenších úprav 
a zásahů jsem ponechal záměrně – myslím, že 
se tak lépe navodí atmosféra doby, do níž jsme 
se na okamžik vrátili.

Hlavní pramen:
SOkA Blansko, fond Obecní úřad Jestřebí, 

Kniha protokolů ze schůzí obecního výboru, 
inv. č. 1.

Petr Sychra
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Rok 1957 nezačíná 
nijak dobře – Jirka Va-
lášek žádá o hostování 
v Metře Blansko a Jarek 
Kučera pro změnu zase 
v ČKD Blansko. V tomto 

roce bylo založeno družstvo žáků v počtu 
15 kluků, kteří se připravují na okresní soutěž, 
která začne na podzim 1957. Je nedostatek 
hráčů, neboť v období 1955 – 1957 absolvo-
vala řada nadějných dorostenců vojenskou 
základní službu. Do okresního přeboru bylo 
přihlášeno 1 družstvo mužů a 1 družstvo žá-
ků. V meziokresním utkání mužů s okresem 
Židlochovice nastoupili za okres Blansko dva 
hráči Sokola Jestřebí a to Kučera Jarek a Va-
lášek Jirka. Utkání skončilo vítězstvím okresu 
Blansko 17:8.

V letech 1958 a 1959 se hrají okresní 
soutěže. Proběhne také II. ročník turnaje 
o přeborníka jednoty Sokol. Z těchto roků se 
nedochovaly žádné podrobnosti o výsledcích, 
případně účastích na turnajích. V soutěžích 
hrají družstva žáků, dorostenců a mužů. V ro-
ce 1960 je vedoucím stolního tenisu Valášek 
Jirka. V uvedeném roce se připravuje sloučení 
Sokola Jestřebí s Tatranem Rájec, neboť do-
šlo předtím ke sloučení obcí Jestřebí a Rájec 
n. S. do jedné obce a to Rájec-Jestřebí.

V roce 1961 hraje na okrese 6 družstev 
v okresním přeboru mužů a 8 družstev v okres-
ním přeboru dorostu. Smíšené družstvo Ráj-
ce-Jestřebí obsadilo 2. místo a také družstvo 
dorostu skončilo druhé. V okresním přeboru 
dorostenců skončil také na druhém místě Jo-
sef Ostrý. V uvedených letech kraluje stolnímu 
tenisu na okrese ČKD Blansko. V roce 1964 
dochází k úspěchu, když R-J vyhrává okresní 
přebor mužů skupinu A a hraje s vítězem sku-
piny B Němčicemi o přeborníka okresu s vý-
sledky 11:3 a 12:2 – body Kouřil, 
Kučera, Bosák a Souček po 2, 
Ostrý 1, čtyřhra Bosák –Sou-
ček 1 bod. Do krajské soutěže 
se však nepodařilo probojovat. 
V období let 1965 – 1970 se 
hraje se střídavými úspěchy. 

STOLNÍ TENIS V JESTŘEBÍ

Přeborníkem okresu se stalo družstvo ČKD 
Blansko B. Družstvo žáků R-J hraje úspěšně 
okresní přebor. V roce 1967 družstvo mužů 
skončilo na posledním místě a sestoupilo tak 
do nižší soutěže, kterou však v roce 1968 
vyhrálo a vrátilo se tak znovu do okresního 
přeboru. V roce 1969 vyhrálo družstvo žáků 
okresní přebor. Pro velký počet mužů je do 
soutěže přihlášeno i družstvo B. V dubnu 
1970 postihla stolní tenis velká ztráta. Při fot-
balovém utkání utrpěl Josef Ostrý těžký úraz, 
kterému podlehl. Stolní tenis v něm ztratil 
velkou osobnost a obětavého organisátora 
i hráče. V uvedeném období hrají hlavně hráči: 
Souček Bořek, Bosák Jan, Kolář Vladislav, 
Zerák Zdeněk, Ostrý Josef.

V období let 1971 –1980 hrála druž-
stva Rájce-Jestřebí střídavě okresní přebor 
a okresní soutěž – hráli také žáci a to okresní 
přebor. V uvedeném období došlo na okrese 
k velkému rozvoji stolního tenisu a enormnímu 
nárůstu družstev. Změnily se také materiální 
podmínky a hra sama nabyla na dynamičnosti, 
razanci a rychlosti. Uvedený trend se v Rájci-
-Jestřebí nepodařilo zachytit a tak se řadu 
let hrálo střídavě výš nebo níž, ale na špičku 
okresu se již nikdy nepodařilo dosáhnout, 
tak jako v letech padesátých a šedesátých. 
Je třeba také poznamenat, že stolní tenis se 
přestěhoval od Kubešů do sokolovny v Rájci, 
kde oddíl stolního tenisu řadu let obětavě 
vedl Oldřich Novotný se svým synem Olinem. 
V Jestřebí se udržela pouze tradice rekreač-
ního pinkecu.

V roce 1985 byl založen turnaj pro starší 
hráče jako upomínka na dobrého hráče a vel-
kého kamaráda Aloise Bosáka, který před-
časně odešel z našich řad. Prvních turnajů 
se zúčastňovali i hráči, kterým bylo již přes 
šedesát let jako např. Novotný Vojtěch, Novot-
ný Oldřich, Blažek Jaroslav a Málek František. 
První ročník Memoriálu Aloise Bosáka vyhrál 
Jarek Kučera v roce 1985. Pořadí dalších vítě-
zů je následující: 1986 Čepa Jaroslav – 1987 
Koupý Bohumil, 1988 Kouřil Jiří – 1989 Ostrý 
Alois – 1990 Ostrý Alois – 1991 Ostrý Alois 
– 1992 Souček Bořek – 1993 Souček Bořek 



21

NĚCO Z HISTORIE

– 1994 Schmidt Karel – 1995 Souček Bořek 
– 1996 Čepa Jaroslav – 1997 Řezníček Anto-
nín – 1998 Řezníček Antonín – 1999 Ševčík 
L. – 2000 Ševčík L. – 2001 Řezníček Antonín 
– 2002 – 2003 – 2004

Uvedený memoriál se hrával většinou o Vá-
nocích, a to na Štěpána. Z počátku se hrálo 
v rájecké sokolovně, poté v tělocvičně u Ku-
bešů a posledních 10 až 15 roků se hrálo již 
v budově sportovního areálu „Na rybníčku“.

Závěrem našeho povídání o stolním tenisu 
je třeba vyzdvihnout obětavou organizační 
práci všech, kteří se starali o to, aby stolní 
tenis v Jestřebí a později i v Rájci-Jestřebí byl 
životaschopný a aktivní a to již od roku 1945 
až do roku 2000. Nejvíce roků při tom odslou-
žili následující členové: Oldřich Novotný, Jirka 

Valášek, Jarek Kučera, Bořek Souček. Násle-
dovali je mladší a to: Josef Ostrý, jeho bratři 
Alois a František, Jarek Málek a někteří další.  
Z období, kdy se hrálo v Jestřebí, jsme řadu 
hráčů jmenovali. Je možné je doplnit o mladší 
generaci bratrů Ostrých – Josefa, Aloise, Ja-
na a Františka, Emila Buriana, Jarka Málka 
– z Rájce pak Lojzu Hrušku, Josefa Vojtěcha, 
Jiřího Mokrého, Františka Menclera, Všianské-
ho, Ramšu a další.

Naše povídání o stolním tenisu končí. 
Byli bychom rádi, kdyby se minimálně udržela 
tradice turnajů a rekreačního hraní v Jestřebí. 
Budou-li však vytvořeny lepší podmínky pro 
závodní hraní stolního tenisu, nic nebrání 
tomu, aby se tento sport v našem městě opět 
hrál závodně a na vyšší úrovni.

SPORT

V sobotu 9. června po obědě obsadili tré-
ninkové fotbalové hřiště mladí hasiči z blízkého 
i vzdálenějšího okolí. Sbor dobrovolných hasičů 
Rájec pořádal 2. ročník soutěže pro dětské ko-
lektivy hasičů v požárním sportu. „O pohár sta-
rosta města Rájec-Jestřebí“. Záštitu nad celou 
soutěží převzal starosta města pan Ing. Pavel 
Perout. Soutěžilo se dle směrnic celostátní hry 
Plamen, a to ve štafetě dvojic a v královské 
disciplíně všech hasičů – v požárním útoku. Na 
soutěž se sjelo celkem 13 družstev mladších 
a starších žáků z Ráječka, Žernovníku, Vysočan, 
Dolní Lhoty, Žďáru, Těchova, Olomučan, Bu-
koviny a Rájce. Po krátkém nástupu a přivítání 
soutěžících se devítičlenná družstva pustila do 
měření sil. Premiéru měly naše nové terče na 

O POHÁR STAROSTY MĚSTA

požární útok s elektronickou časomírou, které 
jsme si sami vyrobili za vydatné pomoci firmy 
ELTEC ELECTRONICS, bez které by nebyla 
elektronika, za což děkujeme.

Dosažené časy obou disciplín se sčítaly 
a celkový čas určil pořadí jednotlivých družstev. 
Všechna družstva předvedla skvělé výkony 
a časy byly velmi vyrovnané, takže většinou roz-
hodovaly drobné chyby u útoku, které nějakou 
tu vteřinku uberou, a také trestné body u štafety 
za špatné provedení. Nakonec družstva skončila 
v tomto pořadí:

Mladší žáci: 
 1. Ráječko, 2. Žernovník, 
 3. Vysočany, 4. Rájec

Starší žáci: 
 1. Dolní Lhota, 2. Vysočany, 
 3. Žernovník, 4. Ráječko, 
 5. Žďár, 6. Těchov,
 7. Rájec, 
 8. Olomučany, 9. Bukovina.

Podrobnější výsledky naleznete na: 
www.hasicirajec.cz
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Protože nám přálo počasí a bylo velké teplo, 
tak na závěr se většina z nás většinou nedobro-
volně vykoupala v nádrži na požární útok.

Chtěli bychom touto cestou poděkovat spon-
zorům, a to městu Rájec-Jestřebí, pivovaru 
Černá Hora, papírnictví PASTELKA paní Lenky 
Vávrové, řeznictví a uzenářství pana Šutery 

A příští rok zase ve stejnou dobu na stejném místě.
SDH Rájec

z Olešnice, firmě Reklama pana Jaroslava Šev-
číka za odměny pro soutěžící, fotbalovému 
klubu Rájec-Jestřebí za půjčení hřiště, rozhod-
čím z Kuniček a ze Žďáru za odbornou radu 
a pomoc a panu Jiřímu Svěrákovi z Blanska 
za ozvučení.
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V sobotu 30. června se uskutečnil 3. ročník 
Prázninového turnaje v in-line hokeji v Ústí nad 
Orlicí. Těsně před turnajem museli pořadatelé 
vyřešit problém s nenadálým odhlášením ví-
těze 1. in-line hokejové ligy Stilmat Žamberk 
z turnaje. Počet účastníků se tak zúžil na čtyři. 
Celky se tak nakonec utkaly systémem každý 
s každým dvakrát na 1 x 15 minut čistého času. 
Nejlepší výkony předváděly týmy IHC Blansko 
a slovenský Hammers Bratislava. Ty nakonec 

PRÁZDNINOVÝ TURNAJ NA KOLEČKÁCH PRO BRATISLAVU

také bojovaly o konečné prvenství do posled-
ních sekund turnaje. Šťastnější byl nakonec 
slovenský in-line hokejový tým a radoval se 
tak poprvé z celkového prvenství na tomto 
turnaji. Na druhém místě tak skončil nedávný 
vítěz Českého poháru IHC Blansko a třetí byl 
obhájce prvenství In-line team Skuteč. Zástup-
ce ústeckoorlického regionu obsadil bez bodu 
poslední čtvrtou příčku.

BLANSKO VYHRÁLO ČESKÝ POHÁR V IN-LINE HOKEJI

Lanškroun – Druhý ročník Českého poháru 
v in-line hokeji se uskutečnil v sobotu 16. června 
2007 v hale B. Modrého v Lanškrouně za účasti 

sedmi celků z České republiky. Po dramatických 
bojích se nakonec z celkového vítězství radoval 
celek Blanska, před Pískem a Chocní.

Za IHC Blansko se turnaje zúčastnili: zleva doprava horní řada: Martin Krejčíř, 
Jan Kuběna, Tomáš Grünwald, Ondřej Pozděna, David Šebek a Robert Frantel.

Spodní řada: Patrik Šebek, Jakub Vrba a Kamil Skácel.
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Již čtrnáctý ročník tur-
naje se uskutečnil 7. čer-
vence 2007 na tenisových 
kurtech „Na Rybníčku“ 
v městské části Jestřebí. 
Hráči byli rozlosováni do 

dvou skupin, kde se utkali mezi sebou. První dva 
hráči z každé skupiny postoupili do semifinále, 
hrálo se systémem první s druhým ze skupin. 
V prvním semifinále porazil Antonín Nečas 

Jaroslava Málka staršího, kterého však pomstil 
Jarek Málek mladší (syn), když porazil Martina 
Novotného. Ve finálovém boji zvítězil Jarek 
Málek mladší nad Tondou Nečasem a tímto se 
stal celkovým vítězem.

Ceny všem účastníkům předával mistr 
České republiky, mistr Evropy a světa v ka-
tegorii do 14 let Radim Urbánek. Poděkování 
patří všem, kteří pomohli s organizací turnaje 
a hlavně hlavnímu pořadateli Rosťovi Bartošovi 

Radim Urbánek 
předává ceny 
a gratulaci 
celkovému vítězi 
Jarkovi Málkovi 
mladšímu

TENISOVÝ TURNAJ „JESTRDEJ“

Zúčastnění hráči 
před vyhlašováním 
výsledků
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a Jirkovi Vodákovi a výboru sportovního klubu Rá-
jec-Jestřebí. Pořadatelé vyslovují velké díky všem 
sponzorům, kteří připravili pro všechny zúčastněné 
hráče hodnotné ceny, a byli to: Autodoprava 
Vinkler, TOP Autosalon Blansko, pneuservis 
Liška, Jeřáby Musil, potraviny paní Mazancová, 
zámečnictví Jokeš, zámečnictví Skácel, zelenina 
Slepánek, Restaurace U Barona, bar Koruna, 
stavební práce Kubásek, elekro Kurimai, stavební 
práce Man a Kovošrot Janíček.

Text a foto: 
Jan Vozdecký

První čtyři v pořadí z leva: 
Jarek Málek starší, 
Martin Novotný, 
Tonda Nečas 
a vítěz 
Jarek Málek mladší

Nástup před zahájením tenisového turnaje JESTRDEJ

Vítěz JESTRDEJ 
Jarek Málek mladší
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NAŠI FOTBALISTÉ V DIVIZI OBSTÁLI!

Fotbalový k lub MKZ 
Rájec-Jestřebí uspořádal 
v závěru měsíce června t. r. 
4. valnou hromadu svých čle-
nů, na které zhodnotil uplynu-
lé dvouleté období činnosti 
klubu.

Postup družstva mužů v sezóně 2005 –2006 
do divize byl největším historickým úspěchem 
rájeckého fotbalu. První sezóna našich mužů 
v divizi se ukázala jako velmi úspěšná, neboť 
získání konečného pátého místa v tabulce ne-
čekali ani ti největší optimisté. O úspěch se 
hlavně zasloužili všichni hráči a realizační tým 
ve složení – trenéři Jiří Záleský a Mirek Bureš, 
vedoucí mužstva Miloš Janák a Bohumil Chleb-
níček a masér.

V mužstvu se během sezóny 2006 –2007 
vystřídali tito hráči: brankáři Radim Polák a Jaro-
slav Klíma; obránci Radek Pavlík, Michal Hájek, 
Milan Macík, Antonín Kolář, Martin Kuběna, Zde-
něk Širůček, Antonín Mazal, Štefan Palkaninec, 
Zdeněk Dokoupil, Jakub Sapák, Stanislav Klu-
sák; záložníci Radek Bubeník, Aleš Flígl, Martin 
Bednář, Michal Hájek, Zdeněk Jaburek; útočníci 
Zdeněk Traxl, Jakub Krejčí, Pavel Břoušek, Petr 
Crhák a Petr Haničinec. Funkci kapitána muž-
stva splnil na výbornou Martin Šmerda. Mužstvo 
sehrálo celkem 30 mistrovských utkání, z nichž 
bylo 13 vítězných, 5 nerozhodných výsledků 
a 12 porážek. Aktivní skóre 37:32 a zisk 44 bodů 
stačilo na konečné 5. místo v tabulce. Na střelení 
našich 37 branek se podílelo 11 hráčů takto: 
10 Crhák, 5 Traxl a Hájek, 3 Šmerda a Bubeník, 
2 Krejčí, Flígl, Jaburek a Haničinec, 1 Macík, 
Polák a 1 byla vlastní. O dobrou hru se zasloužil 
výbornými výkony i brankář Radim Polák, který 
odchytal většinu utkání a ve 13 zápasech neob-
držel branku a vychytal tak čisté konto.

Družstvo dorostenců vedli v uplynulé sezó-
ně trenéři Michal Polák a Ladislav Žedek s ve-
doucím družstva Ladislavem Pokorným. Naši 
dorostenci zaostali za očekáváním a v krajské 
soutěži I. třídy obsadili až 11. místo ze 14 účast-
níků soutěže. Z 26 utkání vyhráli 10, jednou hráli 
nerozhodně a 15 bylo porážek. Pasivní skóre 
58:72 znamená průměr téměř 3 obdržené bran-

ky na zápas a svědčí o špatné obranné činnosti 
celého mužstva.

Radost celému klubu, tatínkům a přízniv-
cům dělali po celou sezónu starší žáci pod 
vedením trenérů Jaroslava Maňouška a Petra 
Hajdamacha a vedoucího mužstva Františka 
Malíka. Starší žáci obsadili v krajské soutěži 
I. třídy výborné 4. místo ze 12 účastníků a skon-
čili i před silným družstvem žáků z Blanska. 
Aktivní skóre 73:29 a 43 získaných bodů je 
velmi dobrým vysvědčením jak pro trenéry, tak 
i pro jednotlivé hráče.

Mladší žáci své starší kamarády nenapodo-
bili a ve stejné soutěži jako st. žáci obsadili až 
10. místo se ziskem 14 bodů.

Nejmenší fotbalisté našeho klubu pod ve-
dením trenérů Josefa Šmerdy a Marka Opatřila 
hráli okresní přebor přípravek a obsadili velice 
pěkné 4. místo hned za družstvy Boskovic 
a Blanska.

Po stručném hodnocení výsledků jednot-
livých družstev se vracíme k valné hromadě, 
která po všech zprávách a diskusích zvolila 
také nový výbor FK na další dvouleté obdo-
bí v tomto složení: předseda – Ing. Jaroslav 
Ševčík; místopředsedové – Miloš Navrátil, Jiří 
Müller, Stanislav Navrátil; jednatel – Jiří Němec; 
pokladník – Marcela Ševčíková; členové výboru 
– Zdeněk Stupka, Jan Širůček, Antonín Zou-
har, Karel Landa, Rudolf Písařík, Tomáš Mach 
a Jarka Pokorná. Členové FK se v průběhu 
valné hromady také rozloučili s dlouholetým 
členem výboru Petrem Müllerem poděkováním 
za více jak 27 roků činnosti ve výboru FK ve 
funkci jednatele.

V přijatém usnesení je pro současné období 
řada standartních úkolů, z nichž nejdůležitější 
jsou zajištění finančních prostředků na sezónu 
2007-2008, získání dalších trenérů pro druž-
stva mládeže a postupné řešení generačního 
problému u družstva mužů včetně vhodného 
doplňování kádru mužstva.

V této sezóně bude FK zajišťovat účast 
následujících mužstev v soutěžích. Muži v mo-
ravské divizi skupině D, dorostenci v krajské 
soutěži I. třídy, žáci v okresním přeboru žáků 
a přípravka v okresním přeboru přípravek.
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Divize mužů
 1.  Zábřeh 30 19 8 3 56:23 65
 2.  Líšeň 30 17 7 6 56:27 58
 3.  Rousínov 30 16 5 9 42:28 53
 4.  Vyškov 30 12 8 10 51:37 44
 5.  Rájec-Jestřebí 30 13 5 12 37:32 44
 6.  Hrušovany 30 12 6 12 42:46 42
 7.  Konice 30 12 6 12 47:37 42
 8.  Židenice 30 12 4 14 34:47 40
 9.  Žďár n. Sáz.  30 10 9 11 46:49 39
 10.  Velké Meziříčí 30 10 8 12  42:48 38
 11.  Třebíč 30 11 4 15 52:53 37
 12.  Boskovice 30 10 7 13 44:49 37
 13.  Protivanov 30 10 6 14 32:47 36
 14.  Šardice 30 11 2 17 42:57 35
 15.  Hartvíkovice 30 9 6 15 38:57 33
 16.  Morkovice 30 7 7 16  32:56 28

Krajská I. třída dorostu
 1.  Žabovřesky 26 22 2 2 89:18 68
 2.  Kuřim 26  15 4 7 87:41 49
 3.  Velké Opatovice 26 14 4 8 64:50 46
 4.  Letovice 26 14 4 8 56:47 46
 5.  St. Lískovec 26 13 3 10 59:48 42
 6.  Moravská Slavia 26 12 4 10 72:55 40
 7.  Žebětín 26 10 6 10 50:46 36
 8.  Tišnov 26 10 4 12 58:61 34 
 9.  Drnovice u. Lysic 26 9 6 11 48:55 33
 10.  Olešnice 26 10 3 13 32:45 33
 11.  Rájec-Jestřebí 26 10 1 15 58:72 31
 12.  Lokom. Brno 26 6 6 14 35:61 24
 13.  Lipůvka 26 6 2 18 41:77 20
 14.  Jedovnice 26 6 1 19 39:112 19

Krajská I. třída starších žáků
 1.  Slatina 22 17 4 1 77:18 55
 2.  Bystrc 22  18 1 3 91:16 55
 3.  Drnovice B 22 17 0 5 100:25 51
 4.  Rájec-Jestřebí 22 14 1 7 73:29 43
 5.  Blansko 22 11 4 7 68:52 37
 6.  Kuřim 22 11 1 10 50:45 34
 7.  Zastávka 22 10 1 11 50:52 31
 8.  Rousínov 22 8 3 11 53:55 27
 9.  Veverská Bitýška 22 5 4 13 30:44 19
 10.  Letovice 22 5 3 14 33:77 18
 11.  Čebín 22 5 0 17 31:87 15
 12.  Vyškov 22 0 0 22 11:167 0

Krajská I. třída mladších žáků
 1.  Drnovice B 22 19 1 2 113:14 58
 2.  Blansko 22  16 2 4 112:29 50
 3.  Slatina 22 14 3 5 89:32 45
 4.  Rousínov 22 14 1 7 69:35 43
 5.  Čebín 22 13 2 7 77:46 41
 6.  Bystrc 22 10 3 9 67:64 33
 7.  Kuřim 22 11 0 11 63:73 33
 8.  Letovice 22 9 3 10 61:79 30
 9.  Zastávka 22 8 2 12 37:62 26
 10. Rájec-Jestřebí 22 4 2 16 42:77 14
 11. Vyškov 22 2 2 18 18:130 8
 12. Veverská Bitýška 22 1 1 20 29:136 4

Okresní přebor přípravek
 1.  Blansko 22 22 0 0 207:26 66
 2.  Boskovic 22 16 2 4 87:32 50
 3.  Knínice 22 16 1 5 85:48 49
 4.  Rájec-Jestřebí 22 15 1 6 87:42 46
 5.  Blansko B 22 12 1 9 87:45 37
 6.  Svitávka 22 11 3 8 54:44 36
 7.  Letovice 22 11 1 10 77:58 34
 8.  Adamov 22 9 3 10 71:69 30 
 9.  Kunštát 22 6 0 16 30:71 18
 10. Boskovice B 22 4 0 18 21:96 12
 11. Drnovice 22 2 0 20 13:127 6
 12. Skalice 22 2 0 20 18:179 6

Nová sezóna začíná pro muže a dorostence 
již 12. srpna t. r., žáci a přípravka začínají až 
v měsíci září.

V divizi ve skupině budou našim hráčům za 
soupeře tato družstva: Blansko, Boskovice, Žide-
nice, Líšeň, Vyškov, Rousínov, Konice, Protiva-
nov, Velké Meziříčí, Žďár n. S., Třebíč, Havlíčkův 
Brod, Hrušovany n. Jev., Otrokovice, Hulín.

Na závěr hodnocení minulé sezóny chce 
výbor touto cestou poděkovat všem fandům 
a příznivcům, kteří chodili a jezdili povzbuzovat 
všechna naše družstva při soutěžních utkáních, 
a doufá, že tuto přízeň zachovají našemu klubu 
i v nastávající sezóně.

Poděkování patří také hlavním sponzorům 
našeho FK jako jsou MKZ Rájec-Jestřebí a také 
dalším sponzorům, bez nichž by nebylo možné 
všechny fotbalové soutěže hrát. A nakonec ještě 
fotbalové tabulky našich družstev za sezónu 
2006 –2007:
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Květná a Podzámecká zahrada. V r. 1998 
byly tyto architektonické památky zapsány 
na Listinu světového kulturního a přírodního 
dědictví UNESCO.

Naší první zastávkou byl Arcibiskupský 
zámek. Průvodkyně nám poutavým vyprávěním 
přiblížila dobu vzniku a rozmach zámku. Kro-
mě jiného jsme se dozvěděli, že původní hrad 
a pozdější zámek byly rezidencí olomouckých 

Je slunné ráno 12. června tohoto roku a na 
autobusové zastávce před budovou Městské-
ho úřadu v Rájci-Jestřebí netrpělivě postávají 
členové Svazu tělesně postižených, pro které 
výbor místní organiza-
ce připravil jednodenní 
zájezd do Kroměříže. 
Po chvilce čekání jsme 
mile překvapeni, když 
přijíždí moderní klima-
tizovaný autobus ČAD 
Blansko a 40 účastníků 
s radostí odjíždí za po-
znáním a krásami naší 
vlasti. Cestou pozoru-
jeme měnící se krajinu, 
která doznává velkých 
změn, zejména novými 
rodinnými zástavbami, 
sledujeme stavbu nové 
dálnice na Brno a vní-
máme silný provoz na silnici, zejména pokud se 
týká kamionů. Po více než hodinové jízdě nás 
v plné kráse přivítalo upravené starobylé město 
Kroměříž – cíl našeho poznání. Městu dominuje 
Arcibiskupský zámek s významnou galerií, 

ZA KRÁSOU A POZNÁNÍM

OD NAŠICH DOPISOVATELŮ

KAM ZA FOTBALEM?

Neděle  12. 8. 2007 16.30 Žďár n. S. – MKZ divize mužů
  odjezd autobusu ve 14.30
 14.15 Olešnice – MKZ  I. tř. dorostu

Neděle   19. 8. 2007 14.15 MKZ – Letovice I. tř. dorostu 
  16.30 MKZ – Blansko divize mužů

Sobota   25. 8. 2007 10.30 Židenice – MKZ divize mužů
  odjezd autobusu v 8.30

Neděle  2. 9. 2007 10.00 MKZ – Šošůvka okr. př. žáků
  14.15 MKZ – Kohoutovice I. tř. dorostu
  16.30 MKZ – Konice divize mužů

Středa   5. 9. 2007 17.00 MKZ – Hrušovany divize mužů
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biskupů a sídlem jejich manské organizace. Na 
místě původního velkomoravského hradiska 
vznikl gotický hrad, později přestavěný na rene-
sanční. Současná podoba budovy pochází z let 
1664 – 95. Mezi nejzajímavější místnosti patří 
Lovecký sál, který plnil funkci herny a kuřárny 
s množstvím loveckých zbraní a trofejí jelenů 
a srnců. Růžový salon byl přijímacím pokojem 
pro soukromé a vzácné hosty. Obdivovali jsme 
bílý rokokový nábytek, benátské zrcadlo, křiš-
ťálový lustr, fajánsová kamna, koberce a erby. 
V Carském pokoji, k ve kterém, i když jen 
několik dnů, přijímal své hosty ruský car Ale-
xander III. v srpnu r. 1885. Snad nejvíce na nás 
„dýchala historie“ v tzv. Sněmovním sále, který 
se stal v revolučním roce 1848 místem konání 
rakouského Říšského sněmu. Tento rokokový 
sál (40 x 20 x 17) se štukovou výzdobou, 
22 lustry a nástropním obrazem (400 m2) nemá 
dobrou akustiku na mluvené slovo, ale hudba 
a zpěv v tomto sále skýtá návštěvníkům ne-
všední kulturní zážitek. O to se postarala naše 
průvodkyně, která nás svým sólovým zpěvem 
přesvědčila o tom, že právem patří do pěvecké-
ho souboru, který se každým rokem zúčastňuje 
mezinárodního festivalu současného umění 
s duchovním zaměřením konaném v tomto 
sále. Stará knihovna v bohatě zlacených ba-
rokních skříních z 18. stol. soustředila velké 
množství vědeckých knih psaných v různých 
jazycích. Tato rozsáhlá knihovna je přístupná 

ke studiu i veřejnosti, ale za velmi přísných 
bezpečnostních a klimatizačních opatření. Po 
společném obědě jsme si prohlédli malebné 
náměstí s podloubím a mnoha obchůdky. Byli 
jsme unaveni úmorným vedrem, proto jsme 
s radostí přivítali návštěvu Arcibiskupských 
sklepů spojenou s ochutnávkou různých dru-
hů bílých a červených vín. Káva se zákuskem 
v zámecké cukrárně chutnala výborně.

Libosad zv. Květná zahrada (založena 
1665) vznikla na neplodné a bažinaté půdě 
za hradbami tehdejšího města. Již ve své 
době se stala proslulou ukázkou spojení za-
hradní architektury se sochařstvím, malířstvím 
a uměleckým řemeslem. Procházeli jsme se 
zahradou, která je tvořena osově symetricky 
řešenými plochami s barevnými rostlinnými 
ornamenty, stěnami stříhaných stromů a keřů, 
kruhovým a obdélníkovým bludištěm. V dlou-
hé galerii Kolonády jsme obdivovali 44 soch 
znázorňujících postavy z antické historie a my-
tologie a 46 bust osobností antiky. Výjimeč-
nost Květné zahrady spočívá především ve 
skutečnosti, že si do dnešní doby zachovala 
svou historickou podobu.

Byli jsme zaujati krásou zahrady tak, že 
jsme přestali vnímat čas. Letmý pohled na 
hodiny nám prozradil, že je čas k návratu 
domů. Ještě dokoupit pohledy a suvenýry 
a rychle k autobusu. Více návštěv kulturních 

zařízení jsme nestihli. Jeden den 
na prohlídku všech historických 
památek města Kroměříž nesta-
čí. A tak už máme plán dalšího 
zájezdu, možná. Poděkování od 
všech účastníků zájezdu patří 
zejména panu Hříbalovi, paní Ma-
rii Hajdamachové a předsedkyni 
organizace za zajištění zájezdu 
a organizaci celého dne.

Už teď se těšíme na další po-
znávací zájezdy.

Mgr. M. Vašíčková
předsedkyně STP
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PILAŘSKÁ VÝROBA
prořez kulatiny • prodej řeziva

trámy • střešní latě • kratina

MOBILNÍ KATR
• prořez kulatiny u zákazníka.

Jaroslav Kabelka

tel.: 516 462 942, 608 328 299

• Plošná inzerce:  4,– Kč za 1 cm2

• Podnikatelská řádková inzerce: 
 1. řádek 20,– Kč, další řádky 10,– Kč
• Prodej občanům: 1. řádek 10,– Kč, 
 další á 5,– Kč
Uzávěrka zpravodaje je vždy do 10. dne v měsíci.
Podrobnější informace můžete získat na radnici.

Podnikatelům i fyzickým osobám nabízíme 
možnost plošné i řádkové inzerce

NABÍDKA INZERCE

• Hledám prostory k pronájmu pro provo-
zování pedikúry, manikúry a solária v Rájci- 
Jestřebí. Nabídněte mob. 602 966 509

• Koupím menší domek v Rájci-Jestřebí, 
mob. 604 948 742

• Kvalitní obkladačské práce 
 Kučera, Rájec-Jestřebí 679 02, Hradisko 105 

tel./fax: 516 432 707 – mob. 605 086 952
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